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Kontiolahden kunnan lasten parlamentin kokous 
10.4.2024 klo 12:00–14:03, kunnantalon valtuustosali 

Läsnä: 

lasten parlamentin edustajat Ahokkalan, Jakokosken, Kontiolahden, Kontioniemen, Kul-

hon, Kylmäojan, Lehmon, Onttolan, Selkien ja Varparannan kouluista 
 

Riitta Ikonen luokanopettaja 

Leila Kurki  opetuspäällikkö 

Sini Rantaeskola hyvinvointikoordinaattori 
Jyrki Rautiainen sivistysjohtaja 

Satu Seppäläinen sivistyslautakunnan puheenjohtaja 

Mervi Kinnunen toimistosihteeri, kokouksen sihteeri 
 

 

 

1. Kokouksen avaaminen 

Riitta Ikonen avasi kokouksen ja toivotti osallistujat tervetulleiksi.  

2. Järjestäytyminen 

Kokouksen puheenjohtajaksi valittiin lasten parlamentin edustaja Kylmäojan kou-

lusta. Sihteerinä toimii Mervi Kinnunen.  

3. Opetuspäällikkö Leila Kurjen puheenvuoro 

Turvallisuus koulussa 

Leila Kurki totesi, että turvallisuus on tärkeä asia jokaisena koulupäivänä jokaisessa 

koulussa. Turvallisuus luo hyvinvointia. Koulun aikuisten tehtävänä on olla oppilaille 

läsnä, kuunnella oppilaita ja luoda kouluun turvallisuutta.  
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Kokouksessa keskusteltiin ryhmissä, mitkä asiat auttavat oppilaita tuntemaan, että 

koulussa on hyvä ja turvallista olla. Lasten parlamentin jäsenten mielestä koulussa 

on turvallista, kun 

- kiusaamiseen puututaan 

- koulussa on ystäviä ja opettajia, joihin voi luottaa 

- jokainen voi olla oma itsensä 

- koulun aikuiset osaavat kuunnella oppilaita 

- kaikille opettajille voi kertoa kaikista asioista 

- jokainen voi ilmaista oman mielipiteensä 

- koulussa on aina joku, joka voi auttaa 

- koulussa saa tarvittavaa tukea 

- omassa luokassa on hyvä luokkahenki 

- koulussa on mukava ilmapiiri  

- kaikki oppilaat ja opettajat ovat tasa-arvoisia. 

 

Mikä helpottaisi siirtymistä alakoulusta yhtenäiskoulujen yläluokille? 

 

Leila kertoi, että alakouluista yläluokille siirtyville oppilaille järjestetään oppilaanoh-

jaajien vierailuja, kouluun tutustumisia ja tukioppilastoimintaa. Kokouksessa mietit-

tiin ryhmissä, mikä helpottaisi oppilaan siirtymistä alakoulusta yhtenäiskoulujen ylä-

luokille.  

 

Lasten parlamentin jäsenet kertoivat muun muassa, että siirtymistä helpottaa, kun 

- juttelee siirtymiseen liittyvistä asioista vanhempien kanssa 

- luottaa itse, että minut hyväksytään uudessa koulussa 

- uskaltaa olla oma itsensä 

- kaverit pääsevät samalle luokalle 

- myös kaverit puuttuvat kiusaamiseen. 

4. Hyvinvointikoordinaattori Sini Rantaeskolan pu-
heenvuoro 

Lasten ja nuorten hyvinvointi 

Kokouksessa pohdiskeltiin ja kirjattiin muistiin ryhmissä, mitkä asiat lisäävät omaa 

jaksamista ja hyvinvointia, onko luonnolla ja ympäristöllä vaikutusta omaan hyvin-
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vointiin, mihin lasten asioihin toivoisit voivasi vaikuttaa enemmän ja millaisia tervei-

siä haluaisit lähettää päättäjille lasten hyvinvointiin liittyen. Pohdiskelujen tulokset 

kerättiin talteen.  

5. Muut asiat 

- Toiveruokapäivälle on toivottu jatkoa.  

 

Riitta Ikonen kertoo toiveesta ruokapalvelupäällikölle. 

 

- Muutama vuosi sitten kouluille jaettiin rahaa välituntivälineistön hankintaan ja 

oppilailla ja oppilaskuntien hallituksilla oli iso rooli hankinnoista päätettäessä. Oli-

siko tätä käytäntöä mahdollista palauttaa? 

 

Leila Kurki kertoi, että mahdollisuutta hankkia välituntivälineistöä voidaan tarkas-

tella ensi vuoden talousarvion valmistelun yhteydessä. Leila pyysi, että lasten 

parlamentti tai oppilaskunnat tekisivät esityksen määrärahan varaamisesta väli-

tuntivälineistön hankkimiseksi. 

 

- Lainapyörät: onko kunnassa olemassa fatbikeja lainattavaksi? 

 

Fatbikeja voi tiedustella lainaksi Kontiolahden ja Lehmon kouluilta. Kokouksessa 

tuli esille myös toive lainata lumikenkiä. 

6. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14:03. 

 
 

 

Muistion kirjasi, 
 

Mervi Kinnunen 


